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جامعهواکنش نفس های به شماره افتاده بیمه تکمیلی ایثارگران
گروه اجتماعی- در کنار تمامی مشکلاتی که اکنون پیش روی 
بنیاد شهید و امور ایثارگران در ارائه خدمات وجود دارد، مشکل 
ارائه نشدن کامل و بدون کمبود خدمات بیمه تکمیلی به جامعه 
مخاطبان خود، معضلی است که به ویژه در یک سال اخیر گریبان 
این نهاد را گرفته اســت. هم اکنون بخشی از خانواده شهدا و 
ایثارگران مدت هاست مطالباتشان از طرف قرارداد بیمه تکمیلی 
بلاتکلیف مانده است و چه بسا برخی مراکز درمانی نیز از ارائه 

خدمت به این گروه خودداری می کنند.

مشکل بیمه تکمیلی از کجا آغاز شد؟       
مشکل از سال 94 آغاز شد زمانی   که سازمان برنامه  و بودجه به 
دلیل یکسان کردن ارائه خدمات بیمه مکمل ایثارگران، بنیاد را 
مکلف کرد تا بیمه ایثارگران اعم از شاغل، غیرشاغل و بازنشسته 
را بر عهده  گیرد، سازمان برنامه  و بودجه نیز مکلف شد اعتبار لازم 
را از سرفصل دستگاه ها کم و به اعتبارات بنیاد اضافه کند، اما 
متأسفانه این اتفاق نیفتاد و بنیاد طی سال های گذشته، با حجم 
زیادی از بدهی به بیمه ها مواجه شد.در همین زمینه ایزدی معاون 
حقوقی و امور مجلس بنیاد شهید گفته است: »رقم قرارداد بیمه 
تکمیلی ایثارگران از اول شهریور 96 تا اول شهریور 97، 1900 
میلیارد تومان بود که در بودجه سال 97 دولت، 1800 میلیارد 
تومان برای اعتبارات بیمه تکمیلی منظور شد.« اما ازآبان 97 
که موضوع اجرای بخشی از فصل بهداشت و درمان قانون جامع 
خدمات رسانی به ایثارگران )اجرای ماده 12 و 13 قانون جامع( به 
میان آمد، بر این اساس بیمه  تکمیلی ایثارگران شاغل و بازنشسته، 
به دستگاه های محل خدمت آن ها واگذار  شد که البته ایثارگران 
نیز به این موضوع اعتراض کردند. در عین حال این قانون اجرا و 
مقرر شد دولت سهم هزینه بیمه تکمیلی ایثارگران را از طریق بنیاد 
شهید تامین کند. درواقع خروج تعدادی از ایثارگران از پوشش 
بنیاد به منظور کاستن هزینه های این مجموعه بود .ایزدی معاون 
بنیاد درباره تعداد  افراد تحت پوشش بنیاد چنین می گوید: حدود 
سه میلیون و 400 هزار نفر تحت پوشش بنیاد هستند که شامل 
جانبازان و افراد تحت تکفل، آزادگان و افراد تحت تکفل و خانواده 
شهدا هستند. عده ای طبق قانون)قانون جامع خدمات که بخشی 
از ایثارگران شاغل و بازنشسته تحت پوشش دستگاه های محل 

خدمت خود قرار گرفتند( از تکفل بنیاد خارج شده اند.

بیمه دی و مشکلاتی که پدید آمد       
در پی نارسایی اعتبارات دولت به بنیاد شهید و مشکلاتی که 
یکی یکی بر سر راه ایثارگران به وجود آمد، نام بیمه دی نیز با این 
مشکلات همزمان شد. اگرچه تخصیص نیافتن اعتبارات به بنیاد 
عامل اصلی این کمبودها به شمار می آید اما »آمنه احمدی«، 
رئیس کمیته بانوان جانباز نخاعی ایران با اشاره به چرایی مشکل 

اخیر جامعه ایثارگری می گوید: با اتمام قرارداد بنیاد شهید با بیمه 
ایران در سال 96 وقتی بنیاد با شرکت بیمه دی قرارداد منعقد کرد 
مشکلات ایثارگران در زمینه دریافت دارو و مطالبات خیلی بیشتر 

شده است.«)قدس آنلاین17شهریور98(

بیمه دی چه می گوید؟       
در چند وقت اخیر که ایثارگران و رسانه ها درباره مشکلات موجود 
بیمه تکمیلی ایثارگران به حرف آمدند،  »میرموسوی«، مدیر روابط 
عمومی و امور بین الملل شرکت بیمه دی نیز شهریور گذشته از 
پرداخت نشدن حق بیمه شرکت دی از سوی بنیاد شهید در شش 
ماه گذشته خبر می دهد و می گوید: »طلب این شرکت از بنیاد 
شهید بیش از یک هزار میلیارد تومان است و به همین دلیل ما 
هم نتوانستیم مطالبات مراکز درمانی، داروخانه ها و ایثارگران را 
پرداخت کنیم چون تأمین و پرداخت چنین مبالغی از منابع داخلی 
یک شرکت ممکن نیست. یعنی برای یک شرکت بیمه ممکن 
نیست که بتواند چنین منابع مالی را تأمین و پرداخت کند و بعداً آن 

را از دولت دریافت کند.«

بنیاد شهید: نتوانستیم اعتبار لازم را تأمین کنیم       
این کمبود اعتبار ، همان علت اصلی است که ایزدی معاون حقوقی و 
امور مجلس هم بر آن تاکید دارد: ما نتوانستیم برای ایثارگران اعتبار 
لازم را تأمین کنیم. این خدمت بسیار گران است و متأسفانه مردم 
عادی نیز دچار مشکل هستند. تأمین نشدن بار مالی مناسب سبب 
افزایش هزینه ها برای شرکت های بیمه می شود. متأسفانه در 10 
سال گذشته، هزینه های بیمه تکمیلی 400 درصد افزایش یافته 
که تورم و تحریم ها در این مسئله تاثیرگذار است.درعین حال در 
شرایطی که برخی اخبار به گونه ای دیگر است، ایزدی مدعی است: 
»بنیاد موظف به تأمین هزینه است نه درمان. تاکنون درمان هیچ 
ایثارگری به تعویق نیفتاده و هیچ بیمارستانی از پذیرش این عزیزان 
سرباز نزده است، اما تأمین نشدن بار مالی سبب شده است شرکت 
بیمه طرف قرارداد، نتواند به تعهدات خود عمل کند و بیمارستان ها 

قرارداد های خود را با شرکت های طرف بنیاد لغو کرده اند.«

دیدگاه متفاوت یک نماینده مجلس       
با همه مسائل و طرح مشکلاتی که از آن سخن رفت، اما این ماجراها 
فقط یک روی سکه است. انتقادهایی که بسیاری از نمایندگان بارها 
در گفت وگو با خراسان بر آن تاکید کرده اند و معتقدند مشکلات 
فعلی بنیادشهید در نحوه رسیدگی و پیگیری آن ها ریشه دارد و 
مسئولان بنیاد باید در این باره پاسخ گو باشند.در بین اظهارنظرها، 
نظرات »نوروزی« رئیس فراکسیون ایثارگران درگفت وگو با یکی از 
خبرگزاری ها به چشم می خورد که به تازگی تصریح کرده و مدعی 
شده است:شاکله و نظم بنیاد شهید عملًا از هم پاشیده و بحث 
مربوط به بودجه درمانی، بیمه تکمیلی ایثارگران و مواردی از این 
قبیل بر روی زمین مانده است. متأسفانه کارها خوب پیش نمی رود 
و ادارات بنیاد و آن چه مربوط به آن هاست فشل مانده و به قوانین 
مرتبط با ایثارگران عمل نمی شود. علاوه بر این باید گفت که آقای 

شهیدی نمی تواند از حقوق ایثارگران در دولت دفاع کند.

چه تعداد ایرانی معتادند؟

معاون اطلاعات و عملیات پلیس مبارزه با مواد 
مخدر ناجا با بیان ایــن که حــدود دو میلیون و 
800 هزار نفر از جمعیت کشور معتاد هستند، 
افــزود: اگر به طور میانگین هر خانواده ایرانی 
چهار نفر عضو داشته باشد، متوجه می شویم 
که بیش از 10 میلیون ایرانی با معضل اعتیاد به 
مواد مخدر درگیر هستند. وی با اشاره به این که 
برخی بانوان به دلیل ژست اجتماعی به مصرف 
دخانیات روی می آورند، گفت: حدود 9۵ درصد 
از مصرف کنندگان مواد مخدر و محرک در ایران 

آقایان هستند.

کاوشگر ناسا پس از 42 سال 
اطلاعات به زمین فرستاد

ــال بــرای  کــاوشــگــر »وویـــجـــر2« پــس از 42 س
منظومه  ــارج  خـ از  اطــلاعــاتــی  بـــار  نخستین 
ــزارش مهر به  شمسی به زمین فرستاد. به گ
نقل از تلگراف، کاوشگر »وویــجــر2« در سال 
1977 میلادی به فضا پرتاب شد و سال گذشته 
از »هلیوسفر« یا »حباب خورشید« گذر کرد. 
هلیوسفر، زمین و سیاره هــای اطــراف آن را 
دربــرمــی گــیــرد. ایــن کاوشگر یــک مــاه قبل از 
»وویــجــر1« به آسمان پرتاب شد . »وویــجــر1« 
نخستین شیء ساخت انسان بود که در سال 

2012 میلادی از منظومه شمسی خارج شد.

5 سرطان اول در زنان ایرانی

رئیس اداره پیشگیری از سرطان وزارت بهداشت 
ضمن برشماری پنج سرطان مهم میان بانوان 
ایــرانــی، گفت: هم اکنون شایع ترین سرطان 
در کشور میان خانم ها سرطان پستان است. 
»قنبری مطلق« به ایسنا گفت: سالانه 13هزار 
نفر در ایران به سرطان پستان مبتلا می شوند که 
این یعنی از 100هزار نفر، 33 نفر به این بیماری 
بــزرگ، پوست،  مبتلا هستند. سرطان روده 
تیروئید و معده به ترتیب در رتبه های بعدی قرار 

دارند و سرطان تخمدان نیز رتبه هشتم را دارد.

 ادعای یک نماینده 
 درباره رانت وزیر ارتباطات 

و پاسخ آذری جهرمی
ــت وزیر  ادعــای یک نماینده مجلس دربـــاره ران
ارتباطات در انتصاب نزدیکان خود در یک شرکت 
خصوصی و یک شرکت ارزش افــزوده، باعث شد 
تا آذری جهرمی در فضای مجازی به این موضوع 
پاسخ دهد. به گزارش فارس،  »حمیده زرآبادی« 
نماینده مجلس از انتصابات فامیلی وزیر ارتباطات 
خبر داد و گفت: )ث-الف( متولد 6۵ خواهر خانم 
آقای وزیر است. کارمزد او طی سه سال  دومیلیارد 
و300 میلیون تومان بــوده که به طــور متوسط 
ماهیانه 69 میلیون تومان است که در برخی ماه ها 
این کارمزد تا 137 میلیون تومان هم رسیده  است.
وی افــزود: طبق اطلاعاتی که به بنده رسیده و 
گزارشی که در زمینه تخلفات حوزه ارزش افزوده 
داشتیم، در مهر ماه امسال درآمد زیرمجموعه 

سایت انتخاب ۵34 میلیون تومان بوده است.
زرآبادی با اشاره به انتصاب فرد نزدیک به وزیر 
ارتباطات در شرکت رایــتــل، گفت: »توجه به 
انعقاد قــراردادهــای کلان بیمه ای توسط این 
خانم با نمایندگی کد 23 23 بیمه ما وابسته به 
بانک ملت با شرکت رایتل و شرکت های حوزه 
ارتباطات پاسخ به چند ســوال ضــروری است.
آیا این خانم با شما نسبت فامیلی دارنــد؟ و در 
صورت  مثبت بودن پاسخ این سوال، نسبت دقیق 
را اعلام کنید.«به گزارش ایسنا، وزیر ارتباطات 
نیز سه شنبه شب گذشته در لایو اینستاگرام با 
بیان این که شرکت های خدمات ارزش افزوده 
در این مدت به ادعای خودشان 13 هزار میلیارد 
تومان درآمد داشتند، به شایعاتی مبنی بر حقوق 
69 میلیون تومانی برای این خانم -خواهرخانم 
ــواب زاده، همسر وی  ــ ــود- اشــاره و از علی ن خ
ــوت کرد.  ــرای شفاف سازی ایــن موضوع دع ب
نواب زاده با بیان این که با شرکت  در فراخوان ها 
و مناقصه هایی، موفق به جذب قــرارداد رایتل 
شدیم، ادامه داد: مبلغ 69 میلیون تومان حقوقی 
اســت که به همسر من تعلق می گیرد که باید 
هزینه های مربوط را نیز پرداخت کند؛ به همین 
دلیل اطــلاق درآمــد به شکل حقوق در ادعای 

مطرح شده اصلا درست نیست.
در ادامه این اظهارات، آذری جهرمی بیان کرد: 
ادعا شده، قراردادهای منعقدشده رانتی است. از 
همین جا می گویم هر سندی از مداخله من در عقد 
قرارداد وجود دارد منتشر کنید. من در سال 94 
که قراردادها منعقد شده، اصلا وزیر نبودم. ضمن 
این که تیرماه به عضویت هیئت مدیره شرکت 
رایتل درآمدم و مهرماه نیز استعفا کردم، بنابراین 
مباحثی که مطرح شده درست نیست. این که 
لیست را منتشر کنیم و بگوییم ناشی از رانت بوده 
چیزی جز تهمت نیست. در چند روز گذشته اعلام 
کرده اند اطرافیان من وس انجام می دهند. این 
حرف یک مقدار با عقل جور درنمی آید، اما اگر هم 

باشند ما فروگذاری نمی کنیم.

 عضوفراکسیون ایثارگران در گفت وگو با خراسان: 

حرف نوبخت که می گوید کمبود بودجه داریم، قانع کننده نیست
محمد اکبری-  »جاسمی« عضو فراکسیون ایثارگران مجلس درباره بیمه تکمیلی ایثارگران اظهار کرد: متاسفانه 
ایثارگرانی که نماد ایستادگی هستند امروز با تصمیمات غلط بعضا در وضعیت خوبی قرار ندارند.وی افزود: موضوع 

ارائه نشدن خدمات حمایتی به ایثارگران و همچنین وضعیت بیمه و مشکلات معیشتی ایثارگران سوالی است که این جانب از وزیر دفاع 
دارم و از سوی هیئت رئیسه اعلام وصول شده است.این نماینده مجلس گفت: سوال بنده در وهله نخست به دلیل شرایط بد اقتصادی 
ایثارگران و  جانبازان زیر 2۵ درصد و همچنین بسیجیان معسر و اقدام مناسب نکردن دولت دراین خصوص مطرح شده است.مشکلات 
بیمه ایثارگران ودفترچه بیمه بسیجیان که  در بسیاری از مراکز درمانی با هزینه های هنگفتی روبه رو می شوند موضوع دیگری است که 
در طرح سوال از وزیر به آن اشاره شده است.وی با تاکید بر این که باید مشکلات بیمه ای ایثارگران هرچه زودتر حل شود، گفت: آقای 
نوبخت در این زمینه به ما می گوید که دولت از کمبود بودجه رنج می برد اما این استدلال قانع کننده نیست باید اعتبارات آن تامین شود.


